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Protokół Nr 0012.03.65.2022 

Komisji Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza 

 

Protokół Nr 0012.06.62.2022 

Komisji Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji Europejskiej  

Rady Miasta Kalisza 

 

Protokół Nr 0012.08.63.2022 

 Komisji Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

Rady Miasta Kalisza 

 

ze wspólnego posiedzenia, 

które odbyło się w dniu 10 listopada 2022 roku 
 

 

********************************************************************* 

Obecni na posiedzeniu wg listy obecności dołączonej do niniejszego protokołu. 

********************************************************************* 
 

 

PORZĄDEK  OBRAD 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Zapoznanie się z działalnością oraz funkcjonowaniem ZUOK „Orli Staw” oraz 

omówienie kondycji finansowej Związku Komunalnego Gmin „ Czyste Miasto, Czysta 

Gmina” związanej z aktualną sytuacją gospodarczą kraju. 

4. Korespondencja. 

5. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Sławomir Lasiecki, przewodniczący Komisji Budżetu 

i Finansów witając radnych oraz przybyłych gości. 

 

 



Ad. 2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Radni przyjęli porządek obrad w głosowaniu: 

Komisja Budżetu i Finansów: 6 osób za (6 obecnych). 

Komisja Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji Europejskiej: 10 osób za (10 obecnych).  

Komisja Środowiska i Gospodarki Komunalnej: 5 osób za (5 obecnych). 

 

 

 

Ad. 3. Zapoznanie się z działalnością oraz funkcjonowaniem ZUOK „Orli Staw” oraz 

omówienie kondycji finansowej Związku Komunalnego Gmin „ Czyste Miasto, Czysta 

Gmina” związanej z aktualną sytuacją gospodarczą kraju. 

Jan Adam Kłysz, przewodniczący zarządu Związku Komunalnego Gmin „Czyste Miasto, 

Czysta Gmina” na wstępie wskazał, że Związek powstał w 1998 r., a przyczynkiem do tego 

była kwestia zapełnienia się składowiska stworzonego w 1993 roku w Kamieniu w przeciągu 

1,5 roku, a do czego z kolei przyczyniło się powstanie dwóch firm: Vega i Helena, które 

zaczęły produkować napoje w plastikowych butelkach. Natomiast składowisko miało być 

eksploatowane, co najmniej przez osiem lat. Następnie pan Kłysz wskazał, że miasto Kalisz 

wiedziało, że samodzielnie nie podoła budowie takiego zakładu, więc rozpoczęto 

poszukiwania partnerów wśród ościennych gmin oraz miejsca, w którym taki zakład może 

powstać. Udało się porozumieć w tym zakresie z ówczesnym wójtem gminy Ceków i w tym 

miejscu znajdowały się stare gospodarstwa rolne położone wśród lasów, więc miejsce to było 

idealne ze względu na kwestię społeczną. Następnie były wysyłane zaproszenia do gmin 

znajdujących się w promieniu 30 kilometrów od miejsca planowanego powstania zakładu do 

wspólnej budowy. Na założenie Związku zdecydowało się wówczas osiem gmin razem 

z Kaliszem, a na dzień dzisiejszy Związek liczy 23 jednostki samorządu terytorialnego i na 

włączenie czeka gmina Błaszki. Związek miał za zadanie wybudować zakład i go 

eksploatować a środki pozyskano z funduszu przedakcesyjnego ISPA w kwocie 20 milionów 

euro. Następnie pan Kłysz przedstawił zdjęcia zakładu oraz dodał, że zakład funkcjonował 

bez przerwy do lipca 2020 roku, a spowodowane było to modernizacją zakładu, która 

kosztowała 150 milionów złotych, z czego 100 milionów pozyskano z funduszy Unii 

Europejskiej poprzez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Za 

kwotę tą wybudowano nowy budynek socjalny, nową halę sortowni wraz z wyposażeniem 

oraz instalację fermentacji do przerobu bioodpadów, z którego powstanie biogaz do produkcji 

energii i ciepła, które w założeniu mają służyć potrzebom zakładu. Związek otrzymał również 

dofinansowanie z Polskiego Ładu w wysokości 5 750 000,00 złotych na budowę oczyszczalni 

ścieków, natomiast całkowity koszt wyniesie prawie 9 milionów złotych i po uzyskaniu 

pozwolenia na budowę inwestycja zostanie rozpoczęta. Z drugiego programu Polskiego Ładu 

udało się pozyskać dla zakładu środki w wysokości 14 450 000,00 złotych na różnego rodzaju 

inne działania, które są niezbędne dla potrzeb zakładu, a mianowicie wymianę zużytych 

maszyn. Następnie pan Kłysz wskazał, że znalazł nową lokalizację dla stacji przeładunkowej 

dla miasta Kalisza, już nie w granicach miasta a poza nimi w rejonie stacji paliw 

w Skarszewie na terenach Skarbu Państwa, które za darmo może pozyskać jednostka 

samorządu terytorialnego, więc Związek nie mógł podjąć żadnych działań. Natomiast 

Prezydent Miasta Kalisza to realizuje przy pomocy Związku, który przygotował materiały 

i koncepcję. Kolejnie przewodniczący odnosząc się do tematu budżetu Związku wskazał, że 

Związek musi posiadać zabezpieczenie finansowe zarówno środki na koncie bankowym jak 

i w Wieloletniej Prognozie Finansowej, ponieważ zaciągnięcie kredytu obciąża budżety miast 

i gmin będących członkami Związku. Założenia na podstawie, których był tworzony budżet 

są już do dawna nieaktualne, a ponad 90% dochodów pochodzi z umów podpisanych 



z gminami na zagospodarowanie odpadów w związku, z czym, aby zakład mógł 

funkcjonować bez przeszkód to konieczna jest taryfikacja cennika przynajmniej o 15%.                         

 

 

Ad. 4. Korespondencja. 

Brak.  

 

Ad. 5. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Brak. 

 

Ad. 6. Zamknięcie posiedzenia 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, 

pan Sławomir Lasiecki zamknął posiedzenie.  

 

 

Przewodniczący 

Komisji Budżetu i Finansów 

Rady Miasta Kalisza 

/... / 

Sławomir Lasiecki 

 

Przewodniczący 

Komisji Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji 

Europejskiej 

Rady Miasta Kalisza 

/... / 

Artur Kijewski 

 

 

Przewodniczący 

Komisji Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

Rady Miasta Kalisza 

/... / 

Roman Piotrowski 

 

 


